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ΘΕΜΑ: «Απάντηση σε Ερώτηση»  
 
 
ΣΧΕΤ: α) Η µε αριθµό πρωτ. 2240/27-11-2019 Ερώτηση 
 
 

Σε απάντηση της (α) σχετικής Ερώτησης που κατατέθηκε στη Βουλή των Ελλήνων από τους  Βουλευτές που 

αναφέρονται στον πίνακα κοινοποιήσεων, σας γνωστοποιούµε ότι επί του ζητήµατος που τίθεται, το Υπουργείο 

Περιβάλλοντος και Ενέργειας ενηµέρωσε προφορικά την εθνική αντιπροσωπεία στις 6-12-2019. Αποσπάσµατα της 

συζήτησης παραθέτουµε. Επιπλέον, σας ενηµερώνουµε ότι διενεργήθηκε αυτοψία στις εγκαταστάσεις Ολυµπιάδας της 

εταιρείας «Ελληνικός Χρυσός» την Παρασκευή 6-12-2019 από Επιθεωρητές του Τµήµατος Επιθεώρησης Μεταλλείων και 

Επιθεώρησης Περιβάλλοντος του Σώµατος Επιθεώρησης Βορείου Ελλάδος/ΥΠΕΝ. Ο έλεγχος βρίσκεται σε εξέλιξη 

σύµφωνα µε τις προβλεπόµενες από τη νοµοθεσία διαδικασίες. 

∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΟΙΚΟΝΟΜΟΥ (Υφυπουργός Περιβάλλοντος και Ενέργειας): «Και ο Υπουργός και η 

Κυβέρνηση προωθούν συνολικά τη βιώσιµη ανάπτυξη της χώρας. Βιώσιµη ανάπτυξη σηµαίνει προστασία του 

περιβάλλοντος και ανάπτυξη µε στάθµιση. Κατά κανόνα, κάθε ανάπτυξη έχει και κάποιες αρνητικές συνέπειες στο 

περιβάλλον, αλλά προφανώς υπάρχουν και δευτερογενείς θετικές συνέπειες και στο ίδιο το περιβάλλον, γιατί η 

προστασία του περιβάλλοντος απαιτεί πόρους και σε άλλα πεδία, όπως το κοινωνικό, φερ’ ειπείν, η απασχόληση και τα 

λοιπά.  

Αυτό είναι ένα πολύ γενικό πλαίσιο που νοµίζω ότι λίγο πολύ όλοι θα συµφωνούσαν, και οι προηγούµενες 

κυβερνήσεις και υποθέτω και οι µελλοντικές. 

Όσον αφορά στο συγκεκριµένο θέµα, πρόκειται για µια επένδυση µεγάλη η οποία προφανώς µπορεί να έχει 

δυσµενείς συνέπειες στο περιβάλλον. Η εξόρυξη είναι µια βαριά διαδικασία, δεν υπάρχει καµία αµφιβολία. Τι προβλέπει η 

ελληνική νοµοθεσία και για τη συγκεκριµένη περίπτωση, αλλά και γενικότερα; 

Προβλέπει, πρώτον, την έγκριση περιβαλλοντικών όρων. Οι περιβαλλοντικοί όροι χορηγούνται µετά από 

συγκεκριµένες τεχνικές µελέτες και αναλύσεις µέσω των οποίων γίνεται προεκτίµηση των πιθανών επιπτώσεων στο 

περιβάλλον και η ίδια η απόφαση προβλέπει και συγκεκριµένα µέτρα µέσω των οποίων αντισταθµίζονται ή αίρονται αυτές 

οι αρνητικές συνέπειες.  

Αν µία µονάδα, µια δραστηριότητα η οποία είναι περιβαλλοντικά αδειοδοτηµένη δεν τηρεί τους όρους της 

περιβαλλοντικής αδειοδότησης, υπάρχουν συγκεκριµένες νοµικές διαδικασίες µέσω των οποίων αντιµετωπίζεται το 

πρόβληµα. Ποιες είναι οι νοµικές διαδικασίες; Αφενός, οι έλεγχοι κατά τη διάρκεια της λειτουργίας της επένδυσης, µέσω 

των οποίων διαπιστώνεται αν τηρούνται οι περιβαλλοντικοί όροι και στην περίπτωση που διαπιστώνονται παραβάσεις, 

υπάρχουν κυρώσεις. Όλα αυτά είναι στην πάγια νοµοθεσία. 

Στη συγκεκριµένη περίπτωση ισχύει ακριβώς το ίδιο. ∆εν είναι κάτι διαφορετικό. Είναι µια µεγάλη επένδυση µε 

πολλά θετικά και προφανώς, µε επιπτώσεις στο περιβάλλον. Υπάρχει η περιβαλλοντική αδειοδότηση από το 2011 η οποία 

λήγει το 2021, καθώς είναι δεκαετούς διαρκείας. Για όλα αυτά τα θέµατα που αναφέρετε και για µια σειρά από άλλα 



προβλέπονται συγκεκριµένοι όροι. Γίνονται έλεγχοι και όταν διαπιστώνονται παραβάσεις, επιβάλλονται κυρώσεις. Αυτή 

είναι η κανονική διαδικασία. Προφανώς δεν προβλέπεται, επειδή υπάρχουν παραβιάσεις της περιβαλλοντικής 

αδειοδότησης, άρση της περιβαλλοντικής αδειοδότησης, όχι στη συγκεκριµένη περίπτωση, γενικώς. Υπάρχουν πάρα 

πολλές µονάδες που λειτουργούν. Όταν υπάρχουν παραβιάσεις των περιβαλλοντικών όρων, προβλέπονται κυρώσεις. Και 

στην περίπτωση αυτή, αυτό έχει γίνει και γίνεται.» 

∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΟΙΚΟΝΟΜΟΥ (Υφυπουργός Περιβάλλοντος και Ενέργειας): «Κοιτάξτε, κατανοώ την 

ευαισθησία σας, είναι δικαιολογηµένη. Όµως, τα στοιχεία που αναφέρετε νοµίζω ότι επιβεβαιώνουν αυτά που είπα. 

Υπάρχουν παραβάσεις, γίνονται έλεγχοι και επιβάλλονται κυρώσεις. Οι παραβάσεις δεν είναι τέτοιες που συνεπάγονται 

την άρση της περιβαλλοντικής αδειοδότησης. Είναι παραβάσεις που αντιµετωπίζονται µε αυτά που προβλέπει ο νόµος. Αν 

υπήρχαν παραβάσεις που θα επέβαλαν άρση της περιβαλλοντικής άδειας, προφανώς θα γινόταν. Τέτοιες παραβάσεις 

συµβαίνουν, υπάρχουν κυρώσεις, αυτή είναι η νόµιµη διαδικασία, και σε πάρα πολλές άλλες µονάδες γίνονται 

παραβάσεις, για τις οποίες ακολουθείται η ίδια διαδικασία.  

Όσον αφορά, ειδικότερα, το πρόσφατο θέµα της πληµµύρας, τώρα µε τη µεγάλη βροχή -όπως καλά είπατε, 

έχετε δίκιο, ήταν µεγάλη αλλά όχι και πρωτοφανής, συµβαίνουν κατά καιρούς τέτοιες βροχές- έχει προγραµµατίσει το 

Σώµα Επιθεωρητών Περιβάλλοντος Βορείου Ελλάδος, άµεσα -την ερχόµενη εβδοµάδα θα γίνει- αυτοψία για να 

διαπιστωθούν αυτά τα προβλήµατα, τα οποία έχουν καταγγελθεί από τον Τύπο και από κατοίκους. Θα γίνει αυτοψία και 

θα έχουµε µία σαφή εικόνα. Για το παρελθόν, όµως, έχουν υπάρξει διάφορες παραβάσεις, έχουν καταγγελθεί, έχουν 

πληρωθεί τα πρόστιµα, τουλάχιστον τα παλαιότερα. Υπάρχουν και κάποιες παραβάσεις, το 2019, που δεν έχουν πληρωθεί 

τα πρόστιµα ακόµα, γιατί υπάρχει µία διαδικασία. Αυτό δεν σηµαίνει ότι δεν θα πληρωθούν.  Άρα, δεν βλέπω να υπάρχει 

κάτι ιδιαίτερο στη συγκεκριµένη περίπτωση, πέραν της στοχοποίησης της εξόρυξης, αλλά αυτό είναι ένα άλλο ζήτηµα.»  
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Πίνακας Κοινοποιήσεων: 

       Βουλευτές κ.κ. 

� Μάλαµα Κυριακή 

� Αλεξιάδη Τρύφων 

� Αυγέρη ∆ώρα 

� Βασιλικό Βασίλειο 

� Γιαννούλη Χρήστο 

� Καρασαρλίδου Ευφροσύνη 

� Ηγουµενίδη Νίκο 

� Μάρκου Κώστα 

� Μεϊκόπουλο Αλέξανδρο 

� Μωραΐτη  Αθανάσιο  

� Παππά Νικόλαο 

� Πέρκα Θεοπίστη 

� Σκουρλέτη Παναγιώτη 

� Σκουρολιάκο Παναγιώτη 

� Σκουφά Ελισάβετ 

 

 

 

� Τριανταφυλλίδη Αλέξανδρο 

� Τσίπρα Γεώργιο 

� Φάµελλο Σωκράτη 

� Χαρίτου ∆ηµήτριο 

� Χρηστίδου Ραλλία 

 

 
 

Σελίδες απάντησης: 2 

Σελίδες συνηµµένων: 0 

Σ ύ ν ο λ ο  Σελίδων: 2 

   


		2020-05-20T15:55:48+0300




